
 

 

 

Technische vragen CDA Heusden agendapunt 15 IV Samenleving 30 november 2023:  

Uitvoeringskrediet verduurzaming sportzaal de Kubus Oudheusden  

 

Vraag 1  

a. Graag ontvangen wij een specificatie van de verbeteringen en werkzaamheden met 

bijbehorende kosten die niet onder verduurzaming vallen, maar onder de renovatie, zoals 

deze aan de raad voorgelegd zouden worden.  

Er zit veel overlap in de diverse werkzaamheden. Er is niet op ieder onderdeel exact aan te geven wat 

renovatie, nieuwbouw, en- of verduurzaming is. Op diverse posten is daarom een verdeelsleutel 

gemaakt op basis van m². Onderstaande posten zijn opgesteld op basis van de aanbesteding. 

• nieuwbouw t.b.v. landingskuil Inion 412K 

• nieuwbouw kleedkamer naast gebied landingskuil 116K 

• volledige renovatie entreegebied (inclusief volledige sanitaire groep) 292K. Zie verder vraag 9 

• overige kosten (Zon op Heusden, groenvoorzieningen) 50K 

• adviseur-, directievoerder- en onvoorziene kosten ( verdeelsleutel op basis van m²) totaal 69K 

 

b. Maakt het aanbrengen van ringen hier deel van uit?  

Nee. 

 

 Vraag 2  

In het RV staat dat de kosten van het voorbereidingskrediet samen met de bouwkosten in 40 

jaar worden afgeschreven. In de beantwoording van onze technische vragen bij de IV van 09-

03-2023 geeft het college aan dat de technische en economische levensduur van het gebouw 

door de renovatie met 30 jaar verlengd wordt.   

a. Is de aanname correct dat de afschrijftermijn niet langer behoort te zijn dan de technische en 

economische levensduur?  

Ja. 

b. Betekent dit dat de afschrijftermijn 30 jaar is? Of wordt de economische en technische 

levensduur verlengd met 40 jaar in plaats van 30 jaar?  

Economische en technische levensduur worden door de geplande verduurzaming, nieuwbouw en 

renovatie verlengd met 40 jaar in plaats van de eerder gestelde 30 jaar. Bij eerdere 

verduurzamingsprojecten is de technische verlenging van de levensduur ingesteld op 40 jaar. De 

eerder gestelde 30 jaar is een voorzichtige inschatting geweest ten tijde van het 

voorbereidingskrediet. 

c. Wat betekent dit voor de kapitaallasten?  

De kapitaallasten in het RV zijn berekend op 40 jaar. 

 

 

 



 

 

Vraag 3  

Tijdens de IV van 09-03-2023 kon nog niet aangegeven worden wat de bezettingsgraad van de 

Kubus voor het schooljaar 2023/2024 zou zijn omdat de klokurenbeschikking nog niet was 

afgerond. Vanaf dit schooljaar is het wettelijk verplicht voor basisscholen om minimaal twee 

lesuren bewegingsonderwijs per week te verzorgen in een daarvoor ingerichte instelling. Wat 

is de huidige bezettingsgraad van de Kubus?   

Er maken 3 scholen gebruik van de Kubus, deze hebben volgens de nieuwe beschikking (120% regel) 

recht op in totaal 30,6 uur. De Kubus heeft 2 zaaldelen. Er is per klokuur recht op 1 zaal deel. Een 

schoolrooster heeft 28 uren * 2 zaaldelen is max 56 klokuren. Bezettingsgraad van de Kubus door de 

scholen bedraagt 54,6%. De 3 scholen hebben meer dan voldoende ruimte om hun onderwijs in de 

Kubus te kunnen aanbieden. 

 

Vraag 4  

Voldoet de Kubus na renovatie aan alle normen in het handboek huisvesting 

bewegingsonderwijs van de KVLO? Zo nee, graag een beargumenteerde specificatie aan welke 

normen niet voldaan wordt.  

De geplande werkzaamheden aan het gebouw zijn gericht op de bevordering van de duurzaamheid 

van de sportzaal. Er zijn hierbij, buiten de toevoeging van een landingskuil voor turnvereniging Inion, 

geen werkzaamheden gepland aan de binnenzijde van het sportzaalgedeelte, welke mogelijk een 

inhoudelijke wijziging tot gevolg zouden hebben. 

Het gebouw blijft dus ongewijzigd voldoen aan geldende wetten voor een accommodatie voor 

bewegingsonderwijs primair onderwijs. 

  

Vraag 5  

Voldoet de Kubus na renovatie aan de basisinventarislijst van de KVLO? Zo nee, graag een 

beargumenteerde specificatie aan welke punten niet voldaan wordt.  

De basisinventarisatielijst van de KVLO is een advieslijst en geen verplichting. De keuze voor het 

beschikbare materiaal gebeurt altijd in overleg met de onderwijsinstelling. 

  

Vraag 6  

Voldoet de Kubus na renovatie aan de voorwaarden om de volledige leerlijn 

bewegingsonderwijs aan te kunnen bieden? Zo nee, graag een beargumenteerde specificatie 

welke onderdelen van de leerlijn bewegingsonderwijs niet aangeboden kunnen worden.  

Ja, de voorzieningen die aanwezig zijn in het gebouw bieden voldoende faciliteiten voor het 

aanbieden van alle onderdelen van de volledige leerlijn bewegingsonderwijs. 

 

 

 

 

 



 Vraag 7  

Bron: IHP Heusden  

Het Integraal Huisvesting Plan behandelt met name de fysieke voorzieningen die aanwezig 

moeten zijn voor het kunnen uitvoeren van bewegingsonderwijs op kwalitatief geborgde wijze. 

Echter, vanwege de onlosmakelijkheid van zowel de voorziening als het onderwijs, is het 

belangrijk dat de koppeling tussen deze twee onderwerpen blijft. Bewegingsonderwijs maakt 

op beleidsniveau deel uit van de Lokaal Educatieve Agenda (LEA), die is opgesteld in overleg 

met de betrokken schoolbesturen. De LEA zet zich in voor fysiek en mentaal gezonde kinderen.   

Elk kind moet zich op basis van de eigen talenten kunnen ontwikkelen, en het liefst bieden we 

optimale ontwikkelingskansen voor de toekomst in een doorlopende leerlijn van 0 tot 12 jaar. 

Daaraan willen alle partijen, die verbonden zijn aan de ontwikkeling van het kind, een bijdrage 

leveren. De huisvestingsagenda dient eraan bij te dragen dat elk kind telt en een passende plek 

krijgt om zich naar vermogen te kunnen ontwikkelen.  

Bij een upgrade zullen ingrepen van onderwijskundige aard ook meegenomen worden. Bij 

renovatie worden naast de activiteiten die gelden bij een upgrade, ook ingrepen verricht die 

voortkomen uit de onderwijskundige kwaliteit/functionaliteit van het gebouw in relatie tot 

beschikbare capaciteit.  

Bron: Coalitieprogramma  

Samen met de scholen zijn we als gemeente verantwoordelijk voor goede huisvesting. Dit geeft 

het onderwijs de mogelijkheid zijn taken optimaal uit te voeren. Wij ondersteunen doelen en 

ideeën die kinderen aanmoedigen om nu en later gezond te leven. Heusden is trots op haar 

toegankelijke en kwalitatief hoogwaardige sportaccommodaties. Bij nieuwe ontwikkelingen 

richten wij ons op duurzame en multifunctionele accommodaties die voor meerdere doelen te 

gebruiken zijn.  

De scholen hebben voorafgaand aan de RV van 28-03-2023 d.m.v. brief 1 en brief 2 opgeroepen 

om bij de renovatie ook de uit 1975 daterende vaste voorzieningen zoals de “flexoturn” 

vloerinstallatie te vervangen en de zaal te voorzien van ringen. Ook werd gewezen op het 

belang van het kunnen aanbieden van de gehele leerlijn bewegingsonderwijs, vooral in een 

“JOGG wijk” zoals Oudheusden.  

 

a.   Op welke wijze zijn het IHP, de wensen van de scholen, het HEA/LEA en het 

coalitieprogramma meegenomen in het besluit van het college om de Kubus bij renovatie wel 

of niet van ringen en andere voorzieningen te voorzien?  

Het aangehaalde stuk uit het IHP spreekt over uitsluitend schoolgebouwen en kan niet aangehaald 
worden bij binnensportaccommodaties. Wanneer het gaat over nieuwbouw, renovatie of upgrades, 
verwijst het IHP naar een rekenmethode ten opzichte van de normvergoeding voor schoolgebouwen 
(expliciet niet voor gymzalen, sportzalen of sporthallen). Daarom zou het onjuist zijn een afweging tot 
besluit te baseren op de verwijzing naar het IHP, de HEA en het coalitieakkoord.  
 

b.  Wordt dit nog gespecificeerd aan de raad ter besluitvorming aangeboden?  

Nee, het maakt geen onderdeel uit van het raadsvoorstel. 

 

 

 

 



 

 

 

Vraag 8  

In de “Nu en morgen” van 15-11-2023 is een verleende omgevingsvergunning gepubliceerd 

(1493002) voor het verbouwen en verduurzamen van sportzaal de Kubus.  

a.   Is het gebruikelijk om al een omgevingsvergunning te verlenen voor een renovatie en 

verduurzaming waar de raad nog over moet beslissen?  

Ja, dit is niet ongebruikelijk, mede omdat een verleende Omgevingsvergunning geen 

uitvoeringsverplichting is. Om een uitvoering van dit verduurzamingsproject te laten plaatsvinden in 

2024 (verwachte totale (ver)bouwtijd ca. 10 maanden) is er voor gekozen om het 

Omgevingsvergunningstraject eerder op te starten. De vergunning is verleend op 06-11-2023. De 

bezwaarperiode loopt nog tot 6 weken na datum verleende vergunning. De start van de 

werkzaamheden zal pas na goedkeuring raad plaatsvinden. 

b.  Graag ontvangen wij de verleende vergunning.  

Zie bijlage.  

 

Vraag 9  

Wiens wens was het om naast de verduurzaming ook de entree te veranderen? En welk 

probleem wordt er opgelost door het veranderen van de entree?  

De aanpassing van de entree maakt deel uit van het voorstel voor de verduurzaming van het pand 

(kleiner, minder oppervlakte). Een kleiner volume zorgt voor een energiebesparing. 

 

Vraag 10  

Wij willen graag een kopie ontvangen van alle gespreksverslagen tussen de 

wethouder(s)/gemeente met de scholen/schoolbesturen betreffende de bouw van de scholen 

en de nieuwbouw/renovatie van de Kubus, inclusief alle mailverkeer van de 

scholen/schoolbesturen waarin zij hun mening/zienswijze geven over deze 

nieuwbouw/renovatie.  

Dit is een ruim geformuleerde vraag. Wij treden graag met u in overleg om het over uw specifieke 

informatiebehoefte te hebben. 

  

 

  

 

 

Wij vragen u vriendelijk om de antwoorden uiterlijk dinsdag 28 november te mogen ontvangen. 

Mocht dat voor een enkele vraag echter niet mogelijk zijn, dan ontvangen wij graag alleen het 

antwoord op die vraag later en de overige wel uiterlijk de 28e.  

 


